
Møteprotokoll

Utval: Fylkestinget
Møtestad: Hotel Grand Terminus, Bergen
Dato: 13.10.2015
Tidspunkt: 11.00-13.55

Følgjande faste medlemmer møtte:

Namn Funksjon Representerer
Sveinung Valle Medlem A
Astrid F. Selsvold Medlem A
Marte Malones Medlem A
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A
Siri Klokkerstuen Medlem A
Toralv Mikkelsen Medlem A
Anne-Line Innvær Medlem A
Atle Kvåle Medlem A
Jette Lunemann Hansen Medlem A
Jane Kirsti Stangeland Medlem A
Helge Nævdal Medlem A
Inger Johanne Seim Medlem A
Øyvind Hardeland Medlem A
Terje Søviknes Medlem Frp
Roald Stenseide Medlem Frp
Sigbjørn Framnes Medlem Frp
Silje Hjemdal Medlem Frp
Inger Signe Ulvund Medlem Frp
Gustav Bahus Medlem   Frp
Rosalind Fosse Medlem Frp
Gunnar Bakke Medlem Frp
Tom-Christer Nilsen Fylkesordførar H
Mona Røsvik Strømme Medlem H
Inge Reidar Kallevåg Medlem H
Birthe Eriksen Medlem H
Einar Lutro Medlem H
Stein Inge Ryssdal Medlem H
Eli Årdal Berland Medlem H
Dan Stian Femoen Medlem H
Svein Halleraker Medlem H
Iril Schau Johansen Medlem H
Nils Marton Aadland Medlem H
Peder Sjo Slettebø Medlem H
Børge Lunde Medlem H
John Opdal Medlem H
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H
Torill Selsvold Nyborg Medlem KrF
Pål Kårbø Medlem KrF
Aslaug Hellesøy Medlem KrF
Kristian Helland Medlem KrF
Elisabeth Næverlid Sævik Medlem KrF
Tom Sverre Tomren Medlem MDG
Natalie Antonia Golis Medlem MDG
Benthe Bondhus Medlem Sp
Jostein Ljones Medlem Sp
Alexander Fosse Andersen Medlem Sp
Aud Karin Oen Medlem SV



Tom Skauge Medlem SV
Mona Haugland Hellesnes Fylkesvaraordførar V
Alf Helge Greaker Medlem V
Anne Beth Njærheim Medlem V
Bjørnar Hamre Medlem V

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall:

Namn Funksjon Representerer
Nils-Olav Nøss Medlem A
Torill Vebenstad Medlem A
Marianne Sandahl Bjorøy Medlem A
Ingrid Reitan Medlem H
Neshe Lie Medlem H

Følgjande varamedlemmer møtte:

Namn Møtte for Representerer
Atle Grimstad Nils-Olav Nøss A
Roger Valhammer Torill Vebenstad A
Dag Rune Mo Marianne Sandahl Bjorøy A
Roe Lauvås Ingrid Reitan H
John Torgeir Torsvik Neshe Lie H

Frå administrasjonen møtte:

Namn Stilling
Rune Haugsdal Fylkesrådmann
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør økonomi og organisasjon
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel
Anna Elisa Tryti Fylkesdirektør kultur og idrett
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling
Arne Åsan Fylkestannlege
Stanley Hauge Leiar fylkessekretariatet
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar

Tom-Christer Nilsen

Rosalind Fosse Anne Line Innvær

Gro Stien Thorvaldsen
sekretær



Sakliste

Utvals-

saknr

Innhald Arkiv-

saknr

U.Off.

PS 57/15 Godkjenning av møteinnkalling

PS 58/15 Referatsaker (Meldingar)

RS 13/15 Møteprotokollen frå møte i fylkestinget - juni 2015 2014/11715

RS 14/15 Partsbrev - Selskapskontroll av Storeholmen VTA AS -
Styreleiar orienterer og status i arbeidet ved Deloitte

2015/943

RS 15/15 Endring av krinsgrenser mellom kommunar 2015/6947

RS 16/15 Ny klagenemndsordning - skatteområdet - landsdekkende 
skatteklagenemnd

2015/5306

PS 59/15 Interpellasjonar/spørsmål

PS 60/15 Forvaltningsrevisjon "Drift og vedlikehald av fylkesvegar" 
Revisjonsrapport

2014/24577

PS 61/15 Ekstern revisor - opsjon og ny konkurranse 2014/10505

PS 62/15 Vurderingar av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergen, og 
planlagde tiltak knytt til innføring av tidsdifferensierte 
bompengetakstar

2015/1426

PS 63/15 Fysisk sikring av Askøybrua 2014/392

PS 64/15 Samlokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen 
maritime fagskole

2014/10030

PS 65/15 Konsolidering stiftinga Bjørn West-museet og stiftinga 
Museum Vest

2015/8637

PS 66/15 Sal av Strandgaten 195 AS (Bjørgvin vgs.) 2014/11820

PS 67/15 Sal av Valen vaskeri - gnr. 185 bnr. 191 i Kvinnherad 2014/699

PS 68/15 Godtgjersle til folkevalde - justering av satsane i 2015 2014/10189

PS 69/15 Tertialrapportering pr. august 2015 - rekneskapsprognose. 2015/9127

PS 70/15 Finansrapport 2. tertial 2015 2014/927

PS 71/15 Ymse

PS 57/15 Godkjenning av møteinnkalling

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Vedtak

Innkallinga vart godkjend.

Saklista vart godkjend utan merknader.

PS 58/15 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Vedtak

Referatsaker 13-16/15 vart tekne til orientering. 



RS 13/15 Møteprotokollen frå møte i fylkestinget - juni 2015

RS 14/15 Partsbrev - Selskapskontroll av Storeholmen VTA AS - Styreleiar orienterer og status i 
arbeidet ved Deloitte

RS 15/15 Endring av krinsgrenser mellom kommunar

RS 16/15 Ny klagenemndsordning - skatteområdet - landsdekkende skatteklagenemnd

PS 59/15 Spørsmål

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Kristian Helland hadde sendt slikt spørsmål til fylkesordføraren:

"Ad fylkesordføraren sitt svar på spørsmål framsett i fylkestinget i junimøtet i år. Tema for 
spørsmålet var aukande trafikk på E39 Bergen-Nordhordland-moglege strakstiltak.

Eg ynskjer å stilla to oppfølgingsspørsmål til fylkesordføraren:

1. Første spørsmål gjeld infrastruktur for buss og forlenging av kollektivfelt i retning frå Åsane 
og fram mot Breisteinkrysset: er det noko tidsramme for dette tiltaket, eller er det bare ein 
god ide som er spelt inn i arbeidet med ny NTP?

2. Andre spørsmål gjeld same problematikk, men i retning frå Hylkje mot Breisteinkrysset:
er det noko tidsramme for dette tiltaket, eller er det bare ein god ide som er spelt inn i 
arbeidet med ny NTP?"

Fylkesordføraren svarte slik:

"I notatet som det vert synt til er det lagt fram ei rekkje forslag til tiltak for å betra tilhøva for 
kollektivtrafikken i Åsane. Gjennomføring av tiltaka på fylkesvegane vil ein koma attende til 
under dei årlege rulleringane av plan og byggjeprogramma i Bergensprogrammet. E39 er 
riksveg og det er såleis Staten som har ansvar for å gjennomføra dei tiltaka som er nemnde i 
spørsmålet. 

Tiltak 2 med retning Hylkje-Breisteinskrysset føreligg det ikkje konkrete planar om å realisera. 
Tiltak 1 i retning Breisteinskrysset frå sør er under prosjektering, og vil bli realisert i løpet av 
rimeleg tid." 

PS 60/15 Forvaltningsrevisjon "Drift og vedlikehald av fylkesvegar" 
Revisjonsrapport

Forslag til innstilling

På bakgrunn av forvaltningsrevisjonsrapport innan ”Drift og vedlikehald av fylkesvegar”, ber fylkestinget 
fylkesrådmannen syta for å:

1. Etablere ei arbeidsgruppe for oppfølging av strategien for drift og vedlikehald av fylkesvegane i 
Hordaland 

2. Utarbeide ein samla tiltaks- og handlingsplan for arbeidet med strategien for å redusera forfallet på 
vegnettet 

3. Utarbeide rutinar for gjennomføring av risikovurderingar 
4. Rapportere årleg om status på strategien til politisk nivå 
5. Utarbeide ein kontraktsstrategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland 
6. Etablere rutinar for å følgja opp og rapportera effektar av dei samla tiltaka i strategien 
7. Utarbeide eit system for prioritering, bruk og rapportering av løyvingane som synleggjer i kva grad 

ein når målet om å styrke vedlikehaldet av fylkesvegane. 
8. Laga ein handlingsplan innan 1.12.2015 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 

tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 



iverksettinga.

Saksprotokoll i kontrollutvalet - 21.09.2015 

Handsaming i møtet
Forvaltningsrevisor i Deloitte, Gunnar Hoff, presenterte resultatet av den gjennomførte 
forvaltningsrevisjonen innan «Drift og vedlikehald av fylkesvegar» og svarte på spørsmål frå 
kontrollutvalet.

Kontrollutvalet ber om at Deloitte får 15 minutter til å presentere rapporten for fylkestinget i møte 
13.10.15.

Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling
På bakgrunn av forvaltningsrevisjonsrapport innan ”Drift og vedlikehald av fylkesvegar”, ber fylkestinget 
fylkesrådmannen syta for å:

1. Etablere ei arbeidsgruppe for oppfølging av strategien for drift og vedlikehald av fylkesvegane i 
Hordaland 

2. Utarbeide ein samla tiltaks- og handlingsplan for arbeidet med strategien for å redusera forfallet på 
vegnettet 

3. Utarbeide rutinar for gjennomføring av risikovurderingar 
4. Rapportere årleg om status på strategien til politisk nivå 
5. Utarbeide ein kontraktsstrategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland 
6. Etablere rutinar for å følgja opp og rapportera effektar av dei samla tiltaka i strategien 
7. Utarbeide eit system for prioritering, bruk og rapportering av løyvingane som synleggjer i kva grad 

ein når målet om å styrke vedlikehaldet av fylkesvegane. 
8. Laga ein handlingsplan innan 1.12.2015 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgja opp 

tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Forvaltningsrevisor Gunnar Hoff frå Deloitte presenterte resultata i rapporten "Drift og vedlikehald av 
fylkesvegar".

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

På bakgrunn av forvaltningsrevisjonsrapport innan ”Drift og vedlikehald av fylkesvegar”, ber fylkestinget 
fylkesrådmannen syte for å:

1. Etablere ei arbeidsgruppe for oppfølging av strategien for drift og vedlikehald av fylkesvegane i 
Hordaland. 

2. Utarbeide ein samla tiltaks- og handlingsplan for arbeidet med strategien for å redusere forfallet på 
vegnettet.

3. Utarbeide rutinar for gjennomføring av risikovurderingar. 

4. Rapportere årleg om status på strategien til politisk nivå. 

5. Utarbeide ein kontraktsstrategi for drift og vedlikehald av fylkesvegnettet i Hordaland.

6. Etablere rutinar for å følgje opp og rapportere effektar av dei samla tiltaka i strategien. 

7. Utarbeide eit system for prioritering, bruk og rapportering av løyvingane som synleggjer i kva grad 
ein når målet om å styrke vedlikehaldet av fylkesvegane. 

8. Lage ein handlingsplan innan 01.12.2015 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å følgje opp 
tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for iverksettinga.



PS 61/15 Ekstern revisor - opsjon og ny konkurranse

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget vedtek å nytta eit av to opsjonsår, jmf. avtale om revisjonstenester mellom Hordaland 
fylkeskommune og Deloitte AS. Det inneber at Deloitte sitt oppdrag vert lenga tom. 30.06.2017.

2. Kontrollutvalet får fullmakt til å gjennomføra ny konkurranse. Tidsramma må leggjast slik at den som 
vert valt ut frå konkurransen, er revisor fom. 01.07.2017. Fullmakta omfattar gjennomføring av heile 
prosessen, herunder:
- Utarbeiding og godkjenning av tilbodsdokument
- Knytta til seg naudsynt hjelp.
- Vurdera mottekne tilbod og innstilla overfor fylkestinget på val av revisor.

Saksprotokoll i kontrollutvalet - 21.09.2015 

Handsaming i møte
Kontrollsjef Hogne Haktorson orienterte om prosess i høve opsjon og ny konkurranse for ekstern revisor 
og svarte på spørsmål frå kontrollutvalet.

Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling
1. Fylkestinget vedtek å nytta eit av to opsjonsår, jmf. avtale om revisjonstenester mellom Hordaland 

fylkeskommune og Deloitte AS. Det inneber at Deloitte sitt oppdrag vert lenga tom. 30.06.2017.
2. Kontrollutvalet får fullmakt til å gjennomføra ny konkurranse. Tidsramma må leggjast slik at den som 

vert valt ut frå konkurransen, er revisor fom. 01.07.2017. Fullmakta omfattar gjennomføring av heile 
prosessen, herunder:
- Utarbeiding og godkjenning av tilbodsdokument
- Knytta til seg naudsynt hjelp.
- Vurdera mottekne tilbod og innstilla overfor fylkestinget på val av revisor.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget vedtek å nytta eit av to opsjonsår, jmf. avtale om revisjonstenester mellom Hordaland 
fylkeskommune og Deloitte AS. Det inneber at Deloitte sitt oppdrag vert lenga t.o.m. 30.06.2017.

2. Kontrollutvalet får fullmakt til å gjennomføra ny konkurranse. Tidsramma må leggjast slik at den som 
vert valt ut frå konkurransen, er revisor f.o.m. 01.07.2017. Fullmakta omfattar gjennomføring av heile 
prosessen, herunder:
- Utarbeiding og godkjenning av tilbodsdokument.
- Knytta til seg naudsynt hjelp.
- Vurdera mottekne tilbod og innstilla overfor fylkestinget på val av revisor.

PS 62/15 Vurderingar av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergen, og planlagde 
tiltak knytt til innføring av tidsdifferensierte bompengetakstar

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek gjennomgangen av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergensområdet, samt planlagde 
tiltak for å auke kapasiteten, til orientering

Saksprotokoll i samferdselsutvalet - 09.09.2015 

Tom Skauge sette på vegne av SV og MDG fram forslag om tillegg til innstillinga og nytt pkt 2

1. .....men meiner den auka kapasiteten ikkje gjer eit godt nok tilbod til reisande som vel å la bilen 
stå.



2. Fylkesutvalet meiner det er ei hastesak å sleppe bussane køfritt frem med kollektivfelt på dei fire 

felts innfartsårane til Bergen sentrum.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.
Tom Skauge sitt forslag til innstilling pkt 1 fekk 5 røyster (SV, A, MDG) og fall. 
Tom Skauge sitt forslag til innstilling pkt 2 fekk 6 røyster (SV, A, MDG, KRF) og fall.

Innstilling

Fylkestinget tek gjennomgangen av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergensområdet, samt planlagde 
tiltak for å auke kapasiteten, til orientering

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Aud Karin Oen  sette fram slikt forslag:

"Tillegg til innstillinga og nytt punkt  2:

1. .....men meiner den auka kapasiteten ikkje gjer eit godt nok tilbod til reisande som vel å la 
bilen stå.

2. Fylkesutvalet meiner det er ei hastesak å sleppe bussane køfritt frem med kollektivfelt på 

dei fire felts innfartsårane til Bergen sentrum.

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag 1 fekk 6 røyster (SV, Sp, A) og fall.
Oen sitt forslag 2 fekk 7 røyster (SV, Sp, A, KrF) og fall.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek gjennomgangen av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergensområdet, samt planlagde 
tiltak for å auke kapasiteten, til orientering.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Tom Skauge sette fram slikt forslag (a):

1. "Tillegg:
.....men meiner den auka kapasiteten ikkje gjev eit godt nok tilbod til reisande som vel å la 
bilen stå.

2. Nytt punkt 2:
Fylkesutvalet meiner det er ei hastesak å sleppe bussane køfritt fram med kollektivfelt på 
dei fire-felts innfartsårene til Bergen sentrum."

Tom Skauge sette på vegner av SV fram slikt oversendingsforslag (b) til samferdselsutvalet:

"Tidsdifferensierte bompengar:
Fylkestinget ber om at det vert utgreidd ein modell som ikkje er provenynøytral."

Natalie Golis sette fram slikt forslag:

"Nytt punkt:
Et felt på alle firefelts innfartsårer omgjøres til kollektivfelt under rushtiden."

Røysting
Skauge  sitt forslag (b) vart oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Skauge sitt forslag (a) fekk 28 røyster (SV, A. MDG, KrF, Sp) og fall.



Golis sitt forslag fekk 4 røyster (MDG, SV) og fall.

Vedtak

Fylkestinget tek gjennomgangen av kapasiteten i kollektivtilbodet i Bergensområdet, samt planlagde 
tiltak for å auke kapasiteten, til orientering.

PS 63/15 Fysisk sikring av Askøybrua

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner oppstart av prosjektering av høgt rekkverk på Askøybrua. 

2. Kameraovervakinga på Askøybrua går som planlagt og blir evaluert innan to år. Fylkestinget ber om 
at rapporten er klar til 15.4.2016.

3. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ny sak til Fylkestinget i juni 2016, ut frå konklusjonane i 
evalueringa.

Saksprotokoll i samferdselsutvalet - 09.09.2015 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget godkjenner oppstart av prosjektering av høgt rekkverk på Askøybrua. 

2. Kameraovervakinga på Askøybrua går som planlagt og blir evaluert innan to år. Fylkestinget ber om 
at rapporten er klar til 15.4.2016.

3. Fylkesrådmannen kjem tilbake med ny sak til Fylkestinget i juni 2016, ut frå konklusjonane i 
evalueringa.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Mona Røsvik Strømme sette på vegner av H, Frp og V fram slikt forslag:

"Endringar: 

(a) Nytt punkt under punkt 1:
Fylkestinget vil realisere høgt rekkverk på Askøybrua så snart som mogleg.

(b) Punkt 3 utgår."

Røysting
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Strømme sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Strømme sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for innstillinga punkt 3.

Innstilling til fylkestinget

1. a) Fylkestinget godkjenner oppstart av prosjektering av høgt rekkverk på Askøybrua. 

b) Fylkestinget vil realisere høgt rekkverk på Askøybrua så snart som mogleg.

2. Kameraovervakinga på Askøybrua går som planlagt og blir evaluert innan to år. Fylkestinget ber om 
at rapporten er klar til 15.04.2016.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 



Roald Stenseide sette på vegner av Frp fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen.

"Det må tas kontakt med Askøy kommune vedrørende kollektivfelt, alt. 2, jmf. det videre 
arbeidet med Askøypakken."

Røysting
Stenseide  sitt forslag vart oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.
Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. a) Fylkestinget godkjenner oppstart av prosjektering av høgt rekkverk på Askøybrua. 

b) Fylkestinget vil realisere høgt rekkverk på Askøybrua så snart som mogleg.

2. Kameraovervakinga på Askøybrua går som planlagt og blir evaluert innan to år. Fylkestinget ber om 
at rapporten er klar til 15.04.2016.

PS 64/15 Samlokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime 
fagskole

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtek at det vert arbeidd vidare med alternativet Nedre Nygård som framtidig lokalisering 
for Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime fagskole. 

Saksprotokoll i opplærings- og helseutvalet - 12.05.2015

Representanten Rosalind Fosse sette fram følgjande utsetjingsforslag på vegner av FRP/H/V:

«Saken utsettes og sendes fagskolestyret til uttale før vedtak fattes. Opplærings- og 
helseutvalget ber fagskolestyret vurdere lokalisering opp mot dimensjonering. Dette grunnet de 
endringer som er varslet innen fagskolene».

Røysting
Utsetjingsforslaget vart samrøystes vedteke.

Vedtak

Saken utsettes og sendes fagskolestyret til uttale før vedtak fattes. Opplærings- og helseutvalget ber
fagskolestyret vurdere lokalisering opp mot dimensjonering. Dette grunnet de endringer som er varslet
innen fagskolene.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 19.05.2015 

Saka var utsett i opplærings- og helseutvalet, og vart difor ikkje behandla.

Saksprotokoll i opplærings- og helseutvalet – 02.06.2015 

Representanten Aslaug Hellesøy sette fram følgjande tilleggsforslag på vegner av heile utvalet:

Punkt 1: Som fylkesrådmannen
Punkt 2: Det må takast omsyn til at antal fagskular skal reduserast frå 46 til under 10.  Fagskolen 
i
              Hordaland bør ha som mål å styrka sin posisjon. Det må takast omsyn til ein framtidig
              vekst i antal studentar ved Fagskolen i Hordaland.
Punkt 3: Da fagskulen har stor søknad og fleire søkjarar ikkje idag får tilbod grunna mangel på
              finansiering og plass, må det setjast av nok areal for å møta dette på sikt.
Punkt 4: Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Nedre Nygård blir lagt til
              grunn at Hordaland Helsefagskole eventuelt kan samlokaliserast i same lokale.



Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med Hellesøy sine tilleggsforslag.

Innstilling

1. Fylkestinget vedtek at det vert arbeidd vidare med alternativet Nedre Nygård som framtidig 
lokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime fagskole.

2. Det må takast omsyn til at antal fagskular skal reduserast frå 46 til under 10.  Fagskolen i 
Hordaland bør ha som mål å styrka sin posisjon. Det må takast omsyn til ein framtidig vekst i antal 
studentar ved Fagskolen i Hordaland.

3. Da fagskulen har stor søknad og fleire søkjarar ikkje idag får tilbod grunna mangel på finansiering 
og plass, må det setjast av nok areal for å møta dette på sikt.

4. Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Nedre Nygård blir lagt til grunn at Hordaland 
Helsefagskole eventuelt kan samlokaliserast i same lokale.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 18.06.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget vedtek at det vert arbeidd vidare med alternativet Nedre Nygård som framtidig 
lokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime fagskole.

2. Det må takast omsyn til at talet på fagskular skal reduserast frå 46 til under 10. Fagskolen i 
Hordaland bør ha som mål å styrka sin posisjon. Det må takast omsyn til ein framtidig vekst i talet på 
studentar ved Fagskolen i Hordaland.

3. Då fagskulen har stor søknad og fleire søkjarar ikkje i dag får tilbod grunna mangel på finansiering 
og plass, må det setjast av nok areal for å møta dette på sikt.

4. Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Nedre Nygård blir lagt til grunn at Hordaland 
Helsefagskole eventuelt kan samlokaliserast i same lokale.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget vedtek at det vert arbeidd vidare med alternativet Nedre Nygård som framtidig 
lokalisering av Bergen tekniske fagskole og Bergen maritime fagskole.

2. Det må takast omsyn til at talet på fagskular skal reduserast frå 46 til under 10. Fagskolen i 
Hordaland bør ha som mål å styrka sin posisjon. Det må takast omsyn til ein framtidig vekst i talet på 
studentar ved Fagskolen i Hordaland.

3. Då fagskulen har stor søknad og fleire søkjarar ikkje i dag får tilbod grunna mangel på finansiering 
og plass, må det setjast av nok areal for å møta dette på sikt.

4. Fylkestinget ber om at det i det vidare arbeidet med Nedre Nygård blir lagt til grunn at Hordaland 
Helsefagskole eventuelt kan samlokaliserast i same lokale.

PS 65/15 Konsolidering stiftinga Bjørn West-museet og stiftinga Museum Vest

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget er positiv til samarbeidsavtalen mellom Masfjorden kommune, stiftinga Bjørn West-
museet og stiftinga Museum Vest. 

2. Fylkestinget ser at ei konsolidering vil styrkje forvaltinga og formidlinga av krigs- og 
okkupasjonshistoria på Vestlandet og styrke museumsverksemda gjennom stordriftsfordelar, større 
fagleg fellesskap og kompetanse.



3. Fylkestinget tek til etterretning at ei konsolidering vil få konsekvensar for omfanget av driftsmidlar til 
det konsoliderte museet, men må kome attende med ei eventuell løyving i samband med 
budsjetthandsaminga seinare i haust.

Saksprotokoll i kultur- og ressursutvalet - 10.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1. Fylkestinget er positiv til samarbeidsavtalen mellom Masfjorden kommune, stiftinga Bjørn West-
museet og stiftinga Museum Vest. 

2. Fylkestinget ser at ei konsolidering vil styrkje forvaltinga og formidlinga av krigs- og 
okkupasjonshistoria på Vestlandet og styrke museumsverksemda gjennom stordriftsfordelar, større 
fagleg fellesskap og kompetanse.

3. Fylkestinget tek til etterretning at ei konsolidering vil få konsekvensar for omfanget av driftsmidlar til 
det konsoliderte museet, men må kome attende med ei eventuell løyving i samband med 
budsjetthandsaminga seinare i haust.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget er positiv til samarbeidsavtalen mellom Masfjorden kommune, stiftinga Bjørn West-
museet og stiftinga Museum Vest. 

2. Fylkestinget ser at ei konsolidering vil styrkje forvaltinga og formidlinga av krigs- og 
okkupasjonshistoria på Vestlandet og styrke museumsverksemda gjennom stordriftsfordelar, større 
fagleg fellesskap og kompetanse.

3. Fylkestinget tek til etterretning at ei konsolidering vil få konsekvensar for omfanget av driftsmidlar til 
det konsoliderte museet, men må kome attende med ei eventuell løyving i samband med 
budsjetthandsaminga seinare i haust. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Rosalind Fosse gjekk frå som ugild fordi ho er styremedlem i stiftinga Museum Vest. Fylkestinget 
vedtok samrøystes at Rosalind Fosse var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e. Fosse gjekk frå under 
røystinga.

Det var 56 representantar til stades.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget er positiv til samarbeidsavtalen mellom Masfjorden kommune, stiftinga Bjørn West-
museet og stiftinga Museum Vest. 

2. Fylkestinget ser at ei konsolidering vil styrkje forvaltinga og formidlinga av krigs- og 
okkupasjonshistoria på Vestlandet og styrke museumsverksemda gjennom stordriftsfordelar, større 
fagleg fellesskap og kompetanse.

3. Fylkestinget tek til etterretning at ei konsolidering vil få konsekvensar for omfanget av driftsmidlar til 
det konsoliderte museet, men må kome attende med ei eventuell løyving i samband med 
budsjetthandsaminga seinare i haust. 

PS 66/15 Sal av Strandgaten 195 AS (Bjørgvin vgs.)

Forslag til innstilling



1. Fylkestinget godkjenner sal av aksjane i Strandgaten 195 AS, alternativt sal av eigedomen.
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod høgare enn 90 % av prisønske som er kr 55 mill. 
4. Dersom høgste bod er lågare enn 90 % av prisønske kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner sal av aksjane i Strandgaten 195 AS, alternativt sal av eigedomen.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod høgare enn 90 % av prisønske som er kr 55 mill.

3. Dersom høgste bod er lågare enn 90 % av prisønske, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Dan Femoen gjekk frå som ugild fordi han er styremedlem i styret for A/S Strandgaten 196. Fylkestinget 
vedtok samrøystes at Dan Femoen var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e. Femoen gjekk frå under 
røystinga.

Det var 56 representantar til stades.

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget godkjenner sal av aksjane i Strandgaten 195 AS, alternativt sal av eigedomen.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod høgare enn 90 % av prisønske som er kr 55 mill.

3. Dersom høgste bod er lågare enn 90 % av prisønske, kan fylkesutvalet ta avgjerd om salet.

PS 67/15 Sal av Valen vaskeri - gnr. 185 bnr. 191 i Kvinnherad

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomen gnr. 185 bnr. 191 i Kvinnherad kommune til Bella 
Industrieiendom AS for kr. 5,5 mill.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne og signere kjøpekontrakt

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomen gnr. 185 bnr. 191 i Kvinnherad kommune til Bella 
Industrieiendom AS for kr. 5,5 mill.

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne og signere kjøpekontrakt.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget godkjenner sal av eigedomen gnr. 185 bnr. 191 i Kvinnherad kommune til Bella 
Industrieiendom AS for kr. 5,5 mill.



2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å godkjenne og signere kjøpekontrakt.

PS 68/15 Godtgjersle til folkevalde - justering av satsane i 2015

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 3,2 % pr. 1. mai 2015 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 868 500,-

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert justert tilsvarande.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 3,2 % pr. 1. mai 2015 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 868 500,-.

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert justert tilsvarande.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 3,2 % pr. 1. mai 2015 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 868 500,-.

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert justert tilsvarande.

PS 69/15 Tertialrapportering pr. august 2015 - rekneskapsprognose.

Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2015 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 310 220 00 16501 Bilruter 5 602 000

10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 460 000

10 700 100 00 18700 Skatt 18 600 000

10 700 200 00 18000 Rammetilskot 26 662 000

26 662 000 26 662 000

b) Investeringsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanlegg Sunnhordland 1 000 000

10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalbygg/sjåførfasilitetar 2 000 000



10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar 17 000 000

10 614 020 00 02301 00 06026 Voss gymnas 20 000 000

10 639 020 00 02301 00 06020 Årstad vgs. 14 000 000

10 642 020 00 02301 00 06032 Bergen tekniske fagskole 2 000 000

10 740 020 00 05290 00 07112 Eigenkapitaltilskot KLP 4 900 000

10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar 2 000 000

10 778 020 00 02301 00 01999 Samleløyving tannklinikkar 10 000 000

10 790 100 00 09480 00 09978 Bruk av investeringsfond 4 900 000

38 900 000 38 900 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2015 vert endra slik:

c) Driftsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 310 220 00 16501 Bilruter 5 602 000

10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 460 000

10 700 100 00 18700 Skatt 18 600 000

10 700 200 00 18000 Rammetilskot 26 662 000

26 662 000 26 662 000

d) Investeringsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanlegg Sunnhordland 1 000 000

10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalbygg/sjåførfasilitetar 2 000 000

10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar 17 000 000

10 614 020 00 02301 00 06026 Voss gymnas 20 000 000

10 639 020 00 02301 00 06020 Årstad vgs. 14 000 000

10 642 020 00 02301 00 06032 Bergen tekniske fagskole 2 000 000

10 740 020 00 05290 00 07112 Eigenkapitaltilskot KLP 4 900 000

10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar 2 000 000

10 778 020 00 02301 00 01999 Samleløyving tannklinikkar 10 000 000

10 790 100 00 09480 00 09978 Bruk av investeringsfond 4 900 000

38 900 000 38 900 000

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.



2. Budsjettet for 2015 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 310 220 00 16501 Bilruter 5 602 000

10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 460 000

10 700 100 00 18700 Skatt 18 600 000

10 700 200 00 18000 Rammetilskot 26 662 000

26 662 000 26 662 000

b) Investeringsbudsjettet

Meirutg./ Mindreutg./

Stad Art Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.

10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanlegg Sunnhordland 1 000 000

10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalbygg/sjåførfasilitetar 2 000 000

10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar 17 000 000

10 614 020 00 02301 00 06026 Voss gymnas 20 000 000

10 639 020 00 02301 00 06020 Årstad vgs. 14 000 000

10 642 020 00 02301 00 06032 Bergen tekniske fagskole 2 000 000

10 740 020 00 05290 00 07112 Eigenkapitaltilskot KLP 4 900 000

10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar 2 000 000

10 778 020 00 02301 00 01999 Samleløyving tannklinikkar 10 000 000

10 790 100 00 09480 00 09978 Bruk av investeringsfond 4 900 000

38 900 000 38 900 000

PS 70/15 Finansrapport 2. tertial 2015

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2015 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 24.09.2015 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2015 til orientering.

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2015 til orientering.

PS 71/15 Ymse

Saksprotokoll i fylkestinget - 13.10.2015 

Saksbehandling



Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: 62-67/15, 60-61/15, 68-70/15.

Opning av fylkestinget 

Til å skriva under møteboka saman med fylkesordføraren vart Rosalind Fosse og Anne Line Innvær 
valde.

Fylkesordføraren gjorde framlegg om at møteboka vert godkjend av fylkesordføraren og dei som vart 
oppnemnde til å skriva under møteboka. Fylkestinget slutta seg til dette.

Fylkesordføraren heldt opningstalen sin til fylkestinget.

Fylkesrådmannen heldt sin tale.

Ordskiftet etter talane

Etter talane var det ordskifte. 9 representantar hadde ordet.

I samband med talane sette Aud Karin Oen fram slikt forslag til uttale til Regjeringa:

"Uttale: Rydd opp i Sellafieldanlegget no!
Hordaland fylkesting er sterkt uroa over at oppryddinga på Sellafieldanlegget igjen er truga og 
dreg ut i tid. 21 tankar med radioaktivt avfall på anlegget skulle vore tømt i 2015, men dette er 
no utsett.

Hordaland er eitt av dei to fylka som vil bli hardast råka ved eventuelt utslepp frå Sellafield, jfr. 
rapporten frå Statens Strålevern frå 2009. Norske strålemyndigheiter rekna i 2007 ut at dersom 
berre 1 prosent av avfallet i tankane slepp ut, står Noreg – og spesielt Rogaland og Hordaland 
– overfor eit utslepp som er sju til ti gonger større enn det vi opplevde etter Tsjernobyl.

Sellafield har vore reprosesseringanlegg som skil uran, plutonium og andre fisjonsprodukt frå 
brukt atomdrivstoff. Denne prosessen gir store mengder radioaktivt avfall som er lagra i 
området under dels dårlege tilhøve. Det er uheldig med utsetjing sidan jo lenger tid arbeidet tar, 
jo større blir risikoen for ei ulykke eller utslepp av større mengder radioaktivitet.

Magasinet The Ecologist publiserte i fjor bilete (sjå lekkja under) som avslører at delar av 
anlegget er mosegrodd og i dårleg forfatning. Måker som badar i gamle, opne basseng fulle av 
brenselsstavar, er noko av det som blei dokumentert.

Kostnadene til opprydding på Sellafield vert stadig større. Britisk riksrevisjon anslår at 
kostnadene blir minst 53 milliardar pund, dvs. meir enn 600 milliardar NOK. Arbeidet med å 
rydde opp vert både forsinka og dyrare. Britiske myndigheiter skal i haust  gjennomføre relativt 
store kutt i statsbudsjettet, det er uvisst om dette gir endra løyvingar til Sellafield.

Etter internasjonale avtalar skal utslepp av radioaktivitet frå slike atomanlegg vere nær null 
innan 2020. Kostnadar og utsetjingar gjer at britiske myndigheiter kan vere i fare for å ikkje 
greie dette målet, og det uroar Hordaland fylkesting sterkt.

Hordaland fylkesting ber derfor  Regjeringa om at det blir teke initiativ for å sikra at målet om 
nær null utslepp av radioaktivitet blir nådd. 

http://www.tu.no/kraft/2014/10/31/se-tilstanden-til-sellafield-kjernekraftverket

http://www.nrk.no/verden/utsetter-tomming-av-21-tanker-med-radioaktivt-avfall-1.12057468 "

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget og vedtok deretter samrøystes forslaget.

Vedtak

Uttale: Rydd opp i Sellafieldanlegget no!



Hordaland fylkesting er sterkt uroa over at oppryddinga på Sellafieldanlegget igjen er truga og dreg ut i 
tid. 21 tankar med radioaktivt avfall på anlegget skulle vore tømt i 2015, men dette er no utsett.

Hordaland er eitt av dei to fylka som vil bli hardast råka ved eventuelt utslepp frå Sellafield, jfr. rapporten 
frå Statens Strålevern frå 2009. Norske strålemyndigheiter rekna i 2007 ut at dersom berre 1 prosent av 
avfallet i tankane slepp ut, står Noreg – og spesielt Rogaland og Hordaland – overfor eit utslepp som er 
sju til ti gonger større enn det vi opplevde etter Tsjernobyl.

Sellafield har vore reprosesseringanlegg som skil uran, plutonium og andre fisjonsprodukt frå brukt 
atomdrivstoff. Denne prosessen gir store mengder radioaktivt avfall som er lagra i området under dels 
dårlege tilhøve. Det er uheldig med utsetjing sidan jo lenger tid arbeidet tar, jo større blir risikoen for ei 
ulykke eller utslepp av større mengder radioaktivitet.

Magasinet The Ecologist publiserte i fjor bilete (sjå lekkja under) som avslører at delar av anlegget er 
mosegrodd og i dårleg forfatning. Måker som badar i gamle, opne basseng fulle av brenselsstavar, er 
noko av det som blei dokumentert.

Kostnadene til opprydding på Sellafield vert stadig større. Britisk riksrevisjon anslår at kostnadene blir 
minst 53 milliardar pund, dvs. meir enn 600 milliardar NOK. Arbeidet med å rydde opp vert både forsinka 
og dyrare. Britiske myndigheiter skal i haust  gjennomføre relativt store kutt i statsbudsjettet, det er uvisst 
om dette gir endra løyvingar til Sellafield.

Etter internasjonale avtalar skal utslepp av radioaktivitet frå slike atomanlegg vere nær null innan 2020. 
Kostnadar og utsetjingar gjer at britiske myndigheiter kan vere i fare for å ikkje greie dette målet, og det 
uroar Hordaland fylkesting sterkt.

Hordaland fylkesting ber derfor  Regjeringa om at det blir teke initiativ for å sikra at målet om nær null 
utslepp av radioaktivitet blir nådd. 

http://www.tu.no/kraft/2014/10/31/se-tilstanden-til-sellafield-kjernekraftverket

http://www.nrk.no/verden/utsetter-tomming-av-21-tanker-med-radioaktivt-avfall-1.12057468


